
PROTOKÓŁ Nr XLIX/2018

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  29 marca 2018 r.
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 2 5 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir  Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecny:  radny Marek Tański
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).
         5.  Jan Kacprzyk – członek Zarządu Powiatu Ostródzkiego
Radny – Pan Ryszard Bala opuścił  salę obrad.

Podjęto uchwały od nr 285 do nr 295.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał 
otwarcia  XLIX sesj i  Rady Gminy,  po  czym stwierdzi ł  kworum,  przy którym Rada 
Gminy może podejmować prawomocne uchwały.
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  
porządek  obrad  radni  i  soł tysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  na 
tabl icach ogłoszeń i  zamieszczony w BIP.
Punkt  4  –  bezpieczeństwo  publiczne  i  przeciwpożarowe,  sprawozdanie  z 
działalności  OSP  za  2017  rok  został  zdjęty  z  porządku  obrad  na  posiedzeniu 
komisj i ,  bo  dopiero  odbyły  się  zebrania  strażackie.  Punkt  -  sprawozdanie  z  
działalności  OSP będzie na następnej  sesj i .
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących się nie  było przyjęła  porządek obrad XLIX sesj i  Rady Gminy w/g 
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie porządku obrad.
   3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Plan prac inwestycyjnych i  remontowych w obiektach gminnych.
   5.  Realizacja inwestycj i  wykonanych w 2017 roku i  planowanych w 2018 roku. 
   6.  Sprawozdanie z realizacj i  programu współpracy z organizacjami
       pozarządowymi za rok 2017.
   7.  Sprawozdanie Wójta  z działalności  między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   8.  Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2018 – 2027;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok;
       c)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w 
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           postaci  dotacj i  celowej;
       d)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego w
           postaci  dotacj i  celowej;
       e)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Stębark,  dzialka nr 31/2;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej;
       h)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu w miejscowości 
           Gierzwałd;
       i)  w sprawie poddziału gminy Grunwald na okręgi  wyborcze,  ustalenia ich
           granic  i  numerów oraz l iczby radnych wybieranych w każdym okręgu
           wyborczym;
       j)  w sprawie podziału Gminy Grunwald na stałe obwody głosowania,
           ustalenia ich granic oraz siedzib obwodowych komisj i  wyborczych;
       k)  w sprawie przyjęcia programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
           zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie  Gminy Grunwald na 2018
           rok.
   9.  Wolne wnioski i  zapytania.
  10.  Interpelacje i  zapytania.
  11.  Zamknięcie  sesj i .

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
przechodzimy  do  kolejnego  punktu,  to  jest  przyjęcia  protokółu  z  XLVIII  sesj i  
Rady  Gminy.  Protokół  był  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście  obecności,  znajduje 
się  w  biurze  rady  i  zawsze  można  zapoznać  się  z  jego  treścią.  Wnioskuję  o  
przyjęcie protokółu z XLVIII sesj i  rady gminy bez odczytywania.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XLVIII  sesj i 
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  jest  plan  prac  inwestycyjnych  i  remontowych  w  obiektach 
gminnych.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jeżeli  chodzi o rok 2018, jeżel i  chodzi  o obiekty 
gminne  to  w  tej  chwili  modernizacja  cały  czas  postępuje  remizy  Ochotniczej 
Straży  Pożarnej  w  Gierzwałdzie,  gdzie  do  wykonania  została  tylko  już  posadzka. 
Czekamy na sprzyjające warunki  atmosferyczne,  żeby tą  posadzkę zalać,  wykonać 
przemysłową  podłogę,  żeby  zamknąć  całokształt  rozbudowy  i  przebudowy  tej 
s trażnicy.  Myślę,  że uzyskal iśmy bardzo ładną placówkę dla  OSP w Gierzwałdzie. 
Następnie  również  remont  remizy  OSP  w  Dylewie.  Złożony  wniosek  jest  do 
Marszałka  o  wspracie  w wysokości  15  tys .  zł .  Chodzi  o  wsparcie  na  zakup  bramy 
garażowej  automatycznej .  Stara  brama  wymaga  remontu.  Poza  tym  ze  środków 
gminnych  przeprowadzimy  remont  bieżący  strażnicy.  OSP  Dylewo  w  tym  roku 
obchodzi  70-lecie  swojej  działalności,  dlatego  też  na  ten  cza  chcemy tą  strażnicę 
wyremontować.  
Otwarto  nabór  do  przedszkola  w  Stębarku.  Jeżeli  będzie  zapotrzebowanie 
rozpoczniemy  dostosowywanie  części  pomieszczeń  do  przyjęcia  przedszkolaków 
od września 2018 roku. Jak wiecie  Państwo, spadł  na nas od 2016 roku obowiązek 
zabezpieczenia  przedszkoli ,  oddziałów  przedszkolnych  od  3  lat  wzwyż.  Musimy 
być  przygotowani  na  przyjęcie  tych  dzieci  bez  względu  na  to  czy  posiadamy 
placówki publiczne  i  niepubliczne.  Jeżeli  nie będzie takiej  przewidywanej  l iczby
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osób  w  Stębarku,  to  ten  remont  będziemy  troszeczkę  później  wykonywać.  Jeżel i 
okaże się,  że będzie potrzeba dla 12 – 15 osób, to zaczniemy to wcześniej .  
Oczywiście bieżące naprawy i  konserwację obiektów użyteczności publicznej  cały 
rok  wykonujemy  na  wszystkich  obiektach  gminnych.  Wiadomo,  że  to  są  obiekty 
nie  najnowsze  i  tutaj  też  trzeba  dużo  środków  poświęcić,  żeby  utrzymać  je  w 
dobrej  kondycji .  
Z  takich  remontów  obiektów  komunalnych  jest  przewidziany  remont  dachu  na 
„pałacu”  w  Kitnowie  i  komina.  Komin  jest  w  stanie  agonalnym,  dach  również.  
Żeby  w  ogóle  nie  narazić  mieszkańców  na  niebezpieczeństwo,  na  pożar  tego 
obiektu  to  są  niezbędne  prace,  które  musimy  wykonać.  Jest  to  częściowo 
dofinansowywane  przez  jednego  właściciela  czyl i  Państwo  Bocian,  którzy 
wykupili  jedno  mieszkanie.  Są  członkami  wspólnoty  i  trzeba  będzie  od  nich  tych  
środków trochę również otrzymać.  
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
nstępnym  punktem  jest  real izacja  inwestycj i  wykonanych  w  2017  roku  i 
planowanych w 2018 roku.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zestawienie  inwestycj i  zrealizowanych  w  2017 
roku  –  podam  całkowity  koszt  i  i le  wynosi ł  udział  naszej  gminy  w  realizcaj i  
inwestycj i .
1.  Zmiana nawierzchni  drogi gminnej  do Korsztyna – koszt  – 726.200,-  zł .
2.  Zagospodarowanie brzegu jeziora Mielno -  335 tys .  zł .
3.  Modernizacja dróg w Zybułtowie – 1.081 tys .  zł .  To jest  z udziałem Starostwa
    Powiatowego.
4.  Przebudowa drogi gminnej  w Rychnowskiej  Woli – 30 tys .  zł .
5.  Przebudowa drogi gminnej  w Rychnowie – odcinek do świet l icy – 32 tys.  zł .  
    W tej  chwili  jest  zakończona, bo już położono nakładkę asfaltową. 
6.  Wykonanie oświet lenia  ulicznego w miejscowości Mielno – pochłonęło –
    25.800,-  zł .
7.  Projekt i  wykonanie oświetlenia  ulicznego w Kitnowie – 100 tys .  zł .
8.  Realizacja programu budowy przydomowych oczyszczalni  ścieków – 
    wydaliśmy na to 38.750,-  zł .
9.  Opracowanie projektu przyłączy wodociągowych do wsi Lipowa Góra i
     Frygnowo – za ten projekt zapłaci l iśmy 26.300,-  zł .
10.  Zakup i  montaż pieców centralnego ogrzewania w kotłowni Stębark i  w szkole
     podstawowej w Szczepankowie -  37.200,-  zł .
11.  Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej  w Dylewie – 50.400,-  zł .
12.  Projket budowy świetl icy wiejskiej  w Glądach – 30 tys.  zł .
13.  Przebudowa terenu rekreacyjnego w Kiersztanowie – 21.500,-  zł .
14.  Budowa placu rekreacyjunego w Pacółtowie – 7.900,-  zł .  
15.  Modernizacja remizy OSP w Gierzwałdzie  – 160 tys.  zł .
16.  Projekt przebudowy szkoły podstawowej w Gierzwałdzie – 60 tys .  zł .  
17.  Zakup i  montaż pompy głębinowej do hydroforni  w Kiersztanowie – 8.700,- .
18.  Projekt budowy boiska sportowego przy szkole podstawowej w Stębarku –
     12.300,-  zł .
19.  Zakup telewizora do świetl icy wiejskiej  w Zybułtowie – prawie 5 tys.  zł .
Zadania planowane do wykonania w 2018 roku:
1.  Przebudowa drogi gminnej  Szczepankowo – Domkowo – wartość 3.073 tys .  zł .
    To już wynika z  przetargu.
2.  Wykonanie projektu parkingu przy ośrodku zdrowia w Gierzwałdzie  i  zakup
    mater iałów budowlanych na ten cel  – 17.700,-  zł .
3.  Wykonanie projektu budowy drogi gminnej  w Pacółtowie – to jest  ponad 10 

3



    tys.  zł .
4.  Wykonanie projektu drogi  gminnej  w Dylewie – 12 tys .  zł .  To są sołeckie
    pieniądze.
5.  Projekt i  budowa placu zabaw w Domkowie – 20.600,-  zł ,  również sołeckie.
6.  Wykonanie zadaszenia tarasu przy świetl icy we Frygnowie – 20 tys.  zł ,  z
    sołeckich.
7.  Wykonanie projektu budowy świetl icy wiejskiej  w Korsztynie – 13.081,-  zł
     przeznaczyło sołectwo. 
8.  Projekt i  budowa wiatyw miejscowości Stębark – sołectwo przeznaczyło –
   14.600,-  zł .
9.  Budowa kanalizacj i  sanitarnej  na terenie gminy Grunwald w miejscowości
    Szczepankowo – wartość 882 tys.  zł .
10.  Budowa kanalizacj i  sanitarnej  w miejscowości Grunwald – 847 tys .  zł .
11.  Projekt i  budowa siłowni zewnętrznej  w miejscowości  Kitnowo – 9.900,-  zł ,
     też  z sołeckich.
12.  Wykonanie boiska sportowego w miejscowości Kiersztanowo – 19.300,-  zł ,  
      też  z sołeckich.
13.  Projekt i  budowa siłowni zewnętrznej  w miejscowości Zybułyowo,  też
     sołeckie -  18 tys.  zł .  
Ostatnia  wiadomość  to  jest  przebudowa  drogi  powiatowej  w  Kiersztanowie  z 
naszym  udziałem  –  przy  udziale  800  tys.  zł  Starostwa  Powiatowego,  200  tys .  zł  
naszych. 
Daje  to  w  sumie  na  inwestycje  w  roku  bieżącym  bardzo  dużą  sumę.  Chyba  w 
historii  gminy  takiej  sumy nie  wydawaliśmy rocznie,  bo  razem z  tą  drogą  będzie 
to około 6 mln zł  przeznaczone na te wydatki.  
Jeżeli  chodzi  o inwestycje  zreal izowane w ubiegłym roku to koszt  tych inwestycj i  
wyniósł  2.790  tys.  zł  przy  udziale  gminy  1.282  tys.  zł  czyli  60%  są  to  środki  
zewnętrzne.  W ten sposób można było te  nasze inwestycje f inansować.
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  jest  sprawozdanie  z  real izacj i  programu  współpracy  z 
organizacjami pozarządowymi za rok 2017.
Sekretarz  –  Pan Waldemar Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  sprawozdanie  z  działalności 
organizacj i  pozarządowych to było szczegółowo omawiane na komisjach.
W  2017  roku  –  priorytet  I  na  przeciwdziałanie  uzależnieniom  i  patologiom 
społecznym  ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  RAGSZ  ze  Szczepankowa.  Projekt 
„Chcę rozwijać swoje pasje” i  kwota dofinansowania 5 tys.  zł .
W  priorytecie  II  –  wspieranie  i  upowszechnianie  kultury  fizycznej  
Stowarzyszenie  „Grunwaldzki  Klub  Petanque  Mielno”  dofinansowanie  5  tys.  zł .  
Jeśl i  chodzi  o  działalność  kulturalno-oświatową  wśród  mieszkańców  gminy 
Grunwald  to  ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”  z  projektem  „Z 
kulturą za Pan Brat”.  Wartość zadania i  dofinansowanie 5 tys .  z ł .
Jeśl i  chodzi  o  działalność  kulturalną  i  artystyczną  czyli  organizacja  widowiska  
historycznego  podczas  obchodów  „Dni  Grunwaldu  w  roku  2017”  ofertę  złożyła 
Fundacja Grunwald.  Przeznaczono na ten cel 25 tys .  z ł .
W priorytecie  V –  wspieranie  osób  niepełnosprawnych  poprzez  dowóz  młodzieży 
niepełnosprawnej  z  terenu  gminy  Grunwald  do  Ośrodka  Rehabili tacyjno-
Edukacyjno-Wychowawczego w Ostródzie.  Na to zadanie przeznaczono 15 tys.  zł . 
Uwag nie  zgłoszono.
(Sprawozdanie w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad pkt 8 .  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –
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kolejnym  punktem  jest  –  sprawozdanie  wójta  z  działalności  między  sesjami  i  
informacje o przetargach.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżel i  chodzi  o  informacje  na  temat  pracy,  to 
inwestycje  w  trakcie  real izacj i  –  niektóre  się  pokrywają  punkty  wynikające  z 
planu  pracy  opracowanego  przez  radę  gminy.  Jest  to  budowa  kanalizacj i 
sanitarnej  na  trasie  Gierzwałd,  Kitnowo,  Dylewo,  Szczepankowo.  Tutaj  
konkretnie  o  wieś  Szczepankowo  chodzi.  Umowny  termin  zakończenia  to  jest  30  
marca.  Z tym że warunki  pogodowe mocno przeszkodziły w real izacj i  inwestycj i  i  
wykonawca  wystąpił  o  podpisanie  aneksu  na  przedłużenie  terminu  wykonania  tej 
inwestycj i  do  30  maja.  Inspektor  nadzoru  potwierdzil  i  wyraził  zgodę  na 
przedłużenie  terminu  wykonania  inwestycj i  do  30  maja  ze  względu  na  warunki  
pogodowe.  
Przebudowa  drogi  gminnej  Szczepankowo  –  Domkowo  –  dnia  8  lutego  2018  r.  
podpisano umowę z  wykonawcą.  Jest  to  Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i  Mostów 
Sp.  Z  o.o.  z  Mińska  Mazpowieckiego.  Jest  to  kwota  2.870.299,-  zł .  Zakładany 
termin real izacj i  zadania to jest  31.08.2018 r. .
Rozbudowa kanal izacj i  sani tarnej  w  miejscowości  Grunwald  –  dnia  09.03.2018  r.  
podpisano  umowę  z  wykonawcą  na  kwotę  780.323,-  zł .  Zakładany  termin 
realizacj i  zadania to również 31.08.2018 r. .
Jeżeli  chodzi  o  gospodarkę  nieruchomościami  to  przygotowaliśmy  projekt 
uchwały  na  sprzedaż  części  działki  nr  46  w  Marcinkowie,  projekt  uchwały  na  
sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  Mielnie,  projekt  uchwały  na  sprzedaż  
mieszkania  komunalnego  Pani  Barbary  Kosakowskiej .  Te  wnioski  się  powtórzą 
przy uchwałach rady gminy,  które będziecie  podejmować.
Jeżeli  chodzi  o  planowanie  przestrzenne  to  będzie  projekt  uchwały  o 
przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania.  Został  on 
przygotowany  na  komisję  w  obrębie  geodezyjnym  Stębark  działka  nr  31/2. 
Wniosek złożył  Pan Andrzej  Stachewicz – kopalnia.
Punkt  drugi  to  studium  po  zmianach  naniesionych  podczas  terminu  składania 
uwag  i  wniosków.  Ponownie  jest  wyłożony  do  publicznego  wglądu  na  okres  do 
11.04.2018  r. .  Tutaj  zwracam uwagę,  żeby nie  było  takich  niejasności,  jak  nieraz  
wynikają  w  trakcie  prac  komisj i .  W  tej  chwili  to  jest  wyłożone  do  11  kwietnia.  
Spokojnie  można  przyjść,  zapoznać  się,  poinformować  mieszkańców,  że  mogą 
wnosić  swoje uwagi  do tego studium.
Jeżeli  chodzi  o  remonty  bieżące  i  utrzymanie,  to  w  drugiej  połowie  marca 
wyłoniliśmy  wykonawców  remontów  dróg  gminnych:  operatorów  równiarek  i 
walca  drogowego.  Są  to  przedsiębiorstwa:  Zajkowski,  Salwin,  Wasilewski  i  
Stachewicz.  To  w  zależności  od  sprzętu  jaki  posiadają  i  miejsca  zamieszkania,  
żeby  ye  koszty  przejazdu  były  jak  najkrótsze,  jak  również  porównania  jakości  
wykonywania  usług.  Bo  wiem  że  są  uwagi  co  do  jakości  prac  przez  nich 
wykonywanych.  Będzie okazja porównać.  
Modernizacja  strażnicy OSP o której  już mówiłem.  Myślę,  że w maju powinniśmy 
tą strażnicę oddać do użytku i  przekazać strażakom.
Usuwanie  awarii  s ieci  wodnych  –  to  bez  końca  to  jest .  Sprzęt  ciężki  w  tej  chwili  
jeździ  po  tych  polach  i  to  są  rezultaty.  Nie  mamy  całej  dokumentacj i  dotyczącej  
sieci.  Te awarie się  pojawiają i  na bieżąco je usuwamy.
Na  czym  polegały  te  awarie:  udrażnianie  kanal izacj i  w  miejscowości  Gierzwałd,  
wymiana  zużytych  pomp w przepompowniach  ścieków w miejscowości  Gierzwałd 
i  Stębark.  Jest  to  na  etapie  zamówienia  tychże  pomp  i  awarie  Kiersztanowo,  
Glądy,  Pacółtowo i  Grunwald.  
Poza  tym  przygotowanie  lokal i  socjalnych  do  zamieszkania  nowych  lokatorów. 
Jedno mieszkanie socjalne zostało opuszczone.  Chyba komisja  socjalna pracowała 
i  przekazała  to mieszaknie pogorzelcom z miejscowości  Rychnowo.
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Remont pomostu w Mielnie,  który jest  naszą własnością.  Był  w stanie agonalnym.
Remont został  wykonany.  Jest  w całości wyremontowany.  
Poza  tym serwis  pojazdów i  bieżąca  konserwacja  maszyn  i  narzędzi.  To  też  nasza 
praca.  
Przejąłem  już  notar ialnie  działkę  pod  plac  zabaw  w  miejscowości  Rychnowska 
Wola.  Tyle  to  czasu  wymaga,  żeby  działkę  przejąć  to  naj lepiej  wie  sołtys  z 
Rycnnowskiej  Woli,  bo  kiedy  już  wniosek  złożyliśmy.  Doszło  już  do  podpisania 
aktu  notar ialnego.  Tak że  Rychnowska  Wola  może  planować na  tym palcu,  co  tam 
uważa za stosowne. 
30  kwietnia  PROW  rozpoczął  nabór  wniosków  na  remonty  i  budowę  świetl ic 
wiejskich.  Przygotowujemy  wniosek  jeżeli  chodzi  o  Glądy  na  razie,  bo 
Kiersztanówko  w  tym  roku  dostanie  trochę  więcej  środków  w  innym  celu.  
Zobaczymy jaki  to  będzie  nabór  i  na  czym to  będzie  polegało.  W trakcie  trawania 
roku będziemy na to  reagowali .
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
przechodzimy do  kolejnego  punktu  -  przyjęcie  uchwał.  Pierwsze  dwie  uchwały  to  
uchwały  finansowe.  Uchwały  były  omawiane  na  komisjach.  Były  pytania  do  Pani  
Skarbnik.
Radni uwag mnie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/285/2018  w  sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2018 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –  następna uchwała 
w sprawie             zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok.  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/286/2018  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejną  uchwałą 
jest  uchwała  w sprawie  udzielenia  pomocy finasnsowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego 
w postaci dotacj i  celowej .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  radnym  powiatowym,  członkiem  zarządu  i 
Panią  radną i  z  przedstawicielami  ZDP w Pacółtowie,  żeby ustali l i  jaki  zakres  ma  
być  wykonanych  robót.  My zadeklarowaliśmy,  że  ze  swojej  strony dofinansujemy 
prace  projektowe.  Dofinansujemy  w  kwocie  20  tys .  zł .  Jest  już  po  przetargu,  ale  
dokładnie  nie  wiem jaka  to  będzie  suma,  to  20  tys.  zł  zabezpieczamy.  Zmieniłem 
tutaj  paragraf  drugi  i  pisze  tylko  numery dróg i  miejscowość  Pacółtowo,  tak  żeby 
to było jednoznaczne.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/287/2018  w  sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w  podstaci  dotacj i 
celowej .  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matudszewski – następna
uchwała w sprawie pomocy finansowej   – 200 tys.  zł .  To jest  na drogę w
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Kiersztanowie.  Dofinansowanie z powiatu 800 tys .  zł  i  200 tys.  zł  nasza gmina.  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada Gminy w głosownaiu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie było,
wstrzymuących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/288/2018  w  sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w  postaci  dotacj i  
celowej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).
 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  kolejna  uchwała 
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
Pan Wójt  o tym mówił,  że chodzi o kopalnię kruszywa.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  miejscowy plan  jest  pochodną studium.  Studium 
już  było  opracowane  i  zatwierdzone.  Wyłożone  zgodnie  ze  wszystkimi 
przepisami.  W  tej  chwili  jest  to  drugi  etap  –  ustalenie  miejscowego  planu 
zagospodarowania,  na  etapie  którego  również  będzie  plan  wyłożony  i  również 
można  będzie  wnosić  uwagi.  Ten  plan  będzie  wyłożony i  to  potrwa  co  najmniej  z  
pół roku. Tak że Państwo będą mogli  s ię z tym planem szczegółowo zapoznać.  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/289/2018  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark,  działka nr 31/2.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).
Na sesję powrócil  radny Pan Ryszard Bala.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  działka  niezabudowana  w  Mielnie.  Jest  mapa 
załączona  do  tego  projektu  uchwały.  Dotyczy  trójkata,  który  znajduje  się  między 
drogą  powiatową  a  drogą  gminną  w  kierunku  własności  Jezui tów.  Jeżel i  chodzi  o 
tą  nieruchomość,  to  było  trochę  dyskusj i  na  ten  temat  na  komisjach.  Chciałem 
jednoznacznie  powiedzieć  i  przygotowałem  odpowiednie  dokumenty, 
przeprowadziłem  kwerendę  u  siebie  w  pracy  i  dokładnie  sprawdziłem,  kiedy 
został  przejęty  ten  grunt.  Ten  grunt  został  przejęty  w  1999  roku.  Mam  tutaj  
protokół  przejęcia.  Już  nie  ma  na  tym gruncie  żadnego  mienia.  Jest  tylko  działka 
przekazana.  Czyli  nie  można  tu  mówić  o  jakimś  obiekcie,  który  został 
zdewastowany.  Tam były prawie,  że fundammenty.  Grunt  została  przekazany tylko  
i  wyłącznie  jako  działka  budowlana.  Wiadomości,  które  żeście  Państwo  uzyskali 
od  osób  niepoinformowanych  były  przeze  mnie  dementowane.  Jeżeli  będą 
powtarzane,  będę  uważał  to  za  naruszenie  dóbr  osobistych.  Oskarżenie,  że  nie 
dbam o  mienie  gminy,  to  jest  poważne  oskarżenie.  Tutaj  z  tego  protokołu  wynika 
i  możecie  się  z  nim  zapoznać,  że  nie  ma  na  nim żadnego  obiektu  budowlanego  a  
poza  tym  nie  przejmowałem  tego  ja  i  nie  tylko  ja  byłem  za  to  odpowiedzialny.  
Tam  w  tych  czasach  Zarząd  Gminy  do  2001  roku,  bo  jak  wiecie  bezpośrdnie 
wybory  były  dopiero  w  2002.  Zarząd  składał  się  z  6  osób  i  to  byłem  ja,  Burandt 
Waldemar,  Głowacki  Jerzy,  Kała  Wojciech,  Kamiński  Andrzej ,  Sobotka  Danuta. 
To na wniosek tych osób ten  grunt  został  przekazany.  Wystąpi łem o sprzedaż tego 
gruntu,z  tego  tytułu,  bo  nie  jest  to  grunt  budowlany.  W planie  zagospodarowania  
przestrzennego  miejscowości  Mielno  nie  przewiduje  możliwości  budowy  na  tym 
gruncie  jakiejkolwiek  większej  budowy,  ale  może  być  ziemia  zagospodarowana. 
Może  być  parking.  Jeżeli  ktoś  nabędzie  na  ten  cel,  to  będzie  to  miał,  będzie  o  to  
dbał,  a  jeżeli  nie  nabędzie to  będzie  problem.  Będziemy musiel i  sami  o to  dbać,  z  
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tego  tytułu,  że  nie  przylega  to  bezpośrednio  do  tego  parku,  który  został  nam 
przekazany  przez  Jezuitów.  Są  tam  jeszcze  działki  właścicieli ,  którzy  mieszkają  
w byłym biurowcu. 
Radny – Pan Ryszard Bala – ja nie  twierdzę,  że tam jest  jakiś budynek.  Ja
zacytowałem fragment  pisma,  które  skierował  Pan do sołtysa  gdzie  wymienia  Pan 
te  wszystkie  przedsięwzięcia,  które  dla  Mielna  zostały  w  jakimś  tam  okresie  
czasu  zrobione  i  tam  to  Pan  wspominał  o  tym,  że  budynek  dawnej  zlewni  mleka 
został  zdewastowany  przy  obojętności  mieszkańców  Mielna.  Chciał  Pan  to 
przeznaczyć na świetl icę.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ale  nie był  jeszcze wtedy własnością gminy.
Sołtys  -  Pan Karol  Duda –  ja  chciałbym zapytać czy chodzi  o  działkę po zlewni? 
To jest  malutka działka.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak.  To  jest  malutka  działka.  Mówię  na  parking 
tylko.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/290/2018  w  sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie wyrażenia zgody sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  powtórnie,  bo  tam był  błąd  merytoryczny  i 
trzeba  było  tą  uchwałę  poprawić.  Ta  uchwała  dotyczy  drogi  gminnej .  Grunty 
wokół  tej  drogi  zostały  zakupione  przez  właścicieli  z  jednej  rodziny  i  oni 
wszyscy  zgodnie  złożyli  oświadczenie,  że  chcą  tą  drogę  nabyć.  Ta  droga  ulegnie  
włączeniu w użytki  rolne.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/291/2018  w  sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w  miejscowości 
Gierzwałd.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  mieszkanie  w  miejscowości  Gierzwałd, 
tzw.  „stara  agronomówka”.  Trzy  mieszkania  wykupione,  jedno  nie  wykupione. 
Jest  to  efekt  naszej  uchwały,  którą  podjęl iśmy  o  obniżce  cen.  To  mieszkanie  jest  
pierwszym sygnałem, że zainteresowanie wzrasta.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/292/2018  w  sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w miejscowości Gierzwałd.
(Uchwła w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  podziału  gminy  Grunwald  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i 
numerów oraz l iczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  -   31  stycznia  2018  r.  weszły  w  życie 
przepisy  zmieniające  kodeks  wyborczy,  zgodnie  z  którym  w  art .  12  rada  gminy 
dokonuje podziału gminy na okręgi  wyborcze w wyborach do rad gmin w terminie 
60  dni,  t j .  do  dnia  31  marca  2018  r. .  Zgodnie  z  art .  418  kodeksu  wyborczego  w 
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każdym  okręgu  wyborczym  utworzonym  dla  wyboru  rady  gminy  liczącym  do  20 
tys.  mieszkańców  wybiera  się  jednego  radnego.  W naszej  gminie  wybiera  się  15 
radnych.  Zgodnie  z  podziałem  na  koniec  grudnia  2017  roku  w  Gminie  Grunwald 
zamieszkiwało,  było  zameldowanych  5.684  osoby.  Podzielono  to  przez  l iczbę 
mandatów.  Daje  nam  normę  przedstawicielską  378,93.  W  załączniku  podział  
naszej  gminy  na  okręgi  wyborcze  na  15  okręgów.  Zmiana  która  była  w  kodeksie 
wyborzcym  tj .  to,  że  nie  można  dzielić  sołectwa.  W związku  z  tym  te  zmiany  w 
stosunku do uchwały z 2012 roku zaszły,  tak żeby tych sołectw nie  dzielić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  Szczepankowo  – 
Kitnowo jest  razem i  Domkowo – Glądy razem, taka zamiana.
Radny – Pan Dariusz Borkowski  -  Panie Wójcie jestem za tym, żeby zostało jak 
było  –  Kitnowo –  Domkowo.  Kitnowo przedtem było  wrzucane najpierw do Gląd,  
to  radną  była  świętej  pamięci  Pani  Cerkownik.  Kitnowo  było  zapomniane.  Teraz 
w  Kitnowie  i  Domkowie  zaczyna  się  coś  dziać,  to  chcie  nas  dzielić.  Wrzucacie  
nas  do  Szczepakowa,  znowu  zostaniemy  na  lodzie.  Kitnowo  z  Domkowem  są  jak 
niechciane wioski.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przede  wszystkim  to  nie  zgadzam  się  z 
twierdzeniem, że są wioski niechciane na terenie  gminy.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – raczej  zapomniane.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wszystkie  są  chciane.  Wszystkie  w  miarę 
proporcjonalnie  rozwijają  się  i  naprawdę,  żeby  to  stwierdzić,  to  trzeba  by  było 
wszystkie  inwestycje  policzyć,  które  były  realizowane  na  poszczególnych 
wioskach i  wyszłoby to co mówię.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  inwestycje  Domkowo  Kitnowo  teraz  dopiero 
się zaczęły.  W poprzednich latach nic  się nie  działo.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będąc  na  zebraniu  sołeckim  w  miejscowości 
Kitnowo był  były radny Pan Dąbrowski.
Radny – Poan Dariusz Borkowski – był  Pan Chęciński.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ale  ja  mówię  wcześniej .  Wręcz  wypowiedział 
s ię,  że  wszystko  zostało  zrobione  dla  miejscowości  Kitnowo  oprócz  kanal izacj i ,  
której  projekt  jest .  Tak stwierdził  i  tak  stwierdziło  zebranie.  Ja  uważam i  w pełni 
popieram  jego  zdanie,  bo  jeżeli  chodzi  o  wodociągowanie,  te lefonizację  i  
przygotowanie  do  kanal izacj i ,  jeżel i  chodzi  o  świetl icę,  o  te  inne  w  tej  chwil i ,  
teraz  co  za  Pana  kadencj i  -  oświetlenie.  Cały  cas  równolegle  robil iśmy  to  we 
wszystkich  miejscowościach.  Ja  nie  widzę  tutaj  podstaw  do  tego,  ale  odeszliśmy 
od  tematu.  Dlaczego  Szczepankowo  –  Kitnowo,  z  tego  tytułu,  że  to  jest  jeżeli  
chodzi  o  połączenie,  to  ta  jedna  szkoła  wzdłuż  jednej  drogi,  są  to  miejscowości.  
Glądy niejako są połączone poprzez kolonie z miejscowością Domkowo.
Radny  -  Pan  Dariusz  Borkowski  –  szkół  nie  mieszajmy  do  tego.  W 
Szczepankowie ktokolwiek jest  radnym, kto zadbał  o te wioski?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – radny który będzie wybrany.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  była  taka  sytuacja  z  miejscowością 
Korsztyn,  jak nie  była sołectwem. 
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  miejscowość  Korsztyn,  dlaczego  radny mówi że 
nic,  jeśli  żeśmy  wodę  do  Korsztyna  pociągnęli  z  Gierzwałdu,  wykonaliśmy 
telefonizację.  Ja  wiem,  że  w  tej  chwil i  są  telefony  komórkowe  i  każdy  mówi,  że  
telefonizację  o  kant  można,  że  niepotrzebna  teraz,  ale  w  tamtym  czasie  to  było  
wydarzenie.  Na  skalę  województwa  jako  jedna  gmina  komitetami  jeżel i  chodzi  o 
telefonizację,  to wszystko żeśmy przeprowadzili .  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  jeśli  chodzi  o  wodę,  to  jest  w  gminy 
interesie dostarczyć każdemu mieszkańcowi.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ja  powiem jedną rzecz,  Państwo gazety czytacie 
i  oglądacie  TVP-3.  Zobaczcie,  że  są  miejscowości,  przy  dużych  miejscowościach 
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jak  Barczewo,  jak  Olsztyn  gdzie  wsie  nie  mają  wody jeszcze.  Ja  wiem,  że  to  jest  
obowiązek  i  zadanie  własne  gminy,  ale  to  nie  znaczy,  że  to  musimy  zrobić,  bo  
możemy  nie  mieć  środków  na  wykonanie.  W  zadaniach  własnych  gminy  jest 
bardzo dużo zapiasane,  że  mamy mieć  wszystkie  drogi  dobre  a  też  nie  jesteśmy w 
stanie  tego  zrobić.  Takie  tutaj  porównywanie  i  branie  pod  uwagę  Korsztyna,  to 
uważam raczej ,  że to  radny Korsztyna i  sołtys  Korsztyna powinni  się na ten
temat  wypowidać  a  nie  radni,  którzy  powinni  pilnować  swoich  gospodarstw  na 
których naprawdę źle  się dzieje.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – każdy radny to jest  radny Gminy Grunwald a 
nie  tylko  danej  miejscowości.  Powinien  dbać  o  dobro,  bo  to  jest  nie  ver  w  jaki  
sposób  Pan  mówi,  bo  to  nie  ode  mnie  tylko  zależy,  że  tam  się  źle  dzieje.  Jeśli  
tutaj  głosujemy  tak  jak  głosujemy  i  wszystkie  inwestycje  są  omijane,  to  nic  sam  
nie poradzę.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  do  tego  tematu  podać  taką  informację: 
w poprzednim podziale  na  okręgi,  okręg  12 –  Szczepankowo,  Glądy,  Jędrychowo,  
tam  było  340  mieszkańców  a  okręg  Kitnowo  –  Domkowo  429.  Różnica  około  90 
osób.  W  tej  chwil i  będzie  różnica  przynajmniej  140  osoby.  Ta  dysproporcja 
wielkości  okręgów  jest  tutaj  dość  wyraźna.  My  możemy  sobie  dywagować.  
Większość  radnych  nie  jest  w  tym  problemie  zorientowana  i  zainteresowana.  Ja 
może  bym  poprosił ,  żeby  soł tysi  tych  miejscowości  wypowiedziel i  s ię  w 
sprawach dotyczących ich lokalnych społeczności.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  czy  ktoś  ma  coś 
w  tej  sprawie,  jeżel i  chodzi  o  zmianę  samej  uchwały?  Propozycja  zmiany,  żeby 
pozostało,  była  głosowana  na  komisjach.  W  tej  chwil i  pozostaje  głos  Pana 
Borkowskiego,  który  apeluje  o  to,  aby  pozostało  tak  jak  było,  a  uchwałę  będą 
głosować wszyscy radni.  
Radny – Pan Ryszard Bala –  ja zaproponowałem, żeby dać głos soł tysom.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  zadałem 
pytanie,  czy ktoś chce  coś w tej  sprawie powiedzieć? 
Sołtys  –  Pani  Krystyna  Guzdaj  –  ja  bym  chciała,  żeby  zostało  tak  jak  było  do 
tej  pory,  żeby tak zostało.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mamy  okręg  wyborczy  do  powiatu  dla  nas 
bardzo  niewygodny  gdzie  są  Dąbrówno,  Grunwald  i  gdzieś  tam z  drugiego  końca  
Miłomłyn,  co  wcale  nie  pasuje,  ale  z  matematyki  wychodzi.  Tak  samo  co  ma  
Domkowo do  Gląd,  jeżeli  jest  przedzielone  Sczepankowem.  To  moje  było  zdanie.  
To  co  mówiłem  wcześniej ,  s łuszne  było  pytanie,  kto  to  robi,  kto  przygotowuje 
projekty?  Oczywiście  tutaj  pracownikiem wyborczym  będzie  na  pewno  sekretarz,  
ale  przygotowujemy  razem  te  uchwały.  Dla  mnie  logixczne  się  wydawało,  że  
Glądy bliżej  są Domkowa i  Kitnowo do Sczepankowa niż  było poprzednio.  To jest  
moje zdanie wyłącznie a radni  podejmą tutaj  uchwałę.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –   Panie  Wójcie  co  przeszkadza,  żeby  zostało 
tak jak było?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nic  nie  przeszkadza.  Radni  tutaj  decydują.  Ja 
przygotowałem taką propozycję.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  powiedziałem  już  raz  w  tej  sprawie,  głos 
decydujący  powinny  zabrać  osoby  najbardziej  z  tą  społecznością  lokalną 
związane  czyli  sołtys i  i  radni  z  tego  rejonu,  bo  my  jesteśmy  daleko  od  tego.  
Urzędnik  gminy  przygotował  jakąś  tam  propozycję,  projekt  uchwały  i  za  chwilę 
wierny  dwór  tą  uchwałę  przyjmie.  Nie  o  to  chodzi,  żeby  dwór  decydował  tylko 
społeczności  lokalne.  
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  chciałem powiedzieć,  że  co  mają  powiedzieć 
Glądy  i  Domkowo  jak  oni  radnego  nie  mają.  My  zawsze  byliśmy  z  Dylewem. 
Kitnowo  z  Domkowem  i  Kitnowo  miało  radnego.  Tam  ludzie  też  by  chcieli  mieć  
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swojego  radnego.  Teraz  mają  szansę,  żeby  mieć  radnego.  Tam jest  po  150  osób  a 
u nas po 200 osób.
Salę obrad opuści ła radna Pani Iwona Stanka.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  nie  widzę  różnicy  między  Kitnowem  a 
Domkowem. 
Radny –  Pan  Adam Królikowski  –  Szczepankowo i  Kitnowo mają  gdzieś  po  220 
osób. 
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  kto  by  nie  był,  nie  ma  siły  przebicia.  Tak 
samo Glądy ze Szczepankowem nie miały przebicia  i  teraz nie  będą miały.  
Radny – Pan Adam Królikowski – nie dajesz szans im, bo my mamy 220, wy
219 i   mamy po równo  i  oni mają po równo. 
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 6 głosami  za,  przy 5 głosach przeciw (radny 
Ryszard  Bala,  Dariusz  Borkowski,  Adam  Butrymowicz,  Zbigniew  Napłoszek, 
Arkadiusz  Piasecki) ,  2  głosach  wstrzymujących  (radna  Jadwiga  Dymkowska, 
Wioletta  Sawicka)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/293/2018  w  sprawie  podziału 
gminy  Grunwald  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  l iczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  podziału  Gminy  Grunwald  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisj i  wyborczych.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  związku  ze  zmianą  w  kodeksie 
wyborczym  również  rada  gminy  podejmuje  uchwałę  w  sprawie  obwodów 
głosowania.  Stały  obwód  głosowania  powinien  obejmować  od  500  do  4000 
mieszkańców.  Nasza  gmina  została  podzielona  tak  jak  poprzednio  na  4  obwody 
głosowania.  Siedziby  odwodowych  komisj i  wyborczych  to  jest  Gminny  Ośrodek 
Kultury w Gierzwałdzie,  Publiczne Gimnazjum w Stębarku, Szkoła Podstawowa w 
Szczepankowie  i  Szkoła  Podstawowa  we  Frygnowie.  Jeśli  chodzi  o  rok  2012 
zaszła  tylko  zmiana  w miejscowości  Lipowa Góra.  Przeszła  z  pierwszego obwodu 
do drugiego czyl i  do Publicznego Gimnazjum w Stębarku.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/294/2018  w  sprawie 
podziału  Gminy  Grunwald  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów, 
granic oraz siedzib obwodowych komisj i  wyborczych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  uchwała  w 
sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie  Gminy Grunwald na 2018 rok.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jest  to  uchwała  bardzo  istotna  dla  gminy.  Mimo 
że  wydawało  się,  że  nie,  ten  problem  ze  zwierzętami  bezdomnymi  jest  bardzo 
poważny  i  powiedziałbym,  postępuje.  Postępuje,  że  coraz  więcej  tych  zwierząt  
porzuconych,  zaniedbanych  i  celowo  wywożonych  na  tereny  gmin.  Właściciele  
l iczą  na  to,  że  ktoś  zaopiekuje  się.  Musimy  właśnie  przyjąć  taką  uchwałę. 
Wymagana  jest  corocznie.  Taki  projekt  uchwały  przygotowałem  po  zasięgnięciu 
opinii  u  lekarza  weterynarii  powiatowego.  Musimy  podjąć  i  przedstawić.  
Reguluje  dokładnie,  co,  jak  postępować  ze  zwierzętami  bezdomnymi  i  jak 
zapobiegać bezdomności na terenie gminy Grunwald.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie było,
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wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLIX/295/2018  w  sprawie 
przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności  zwierząt na terenie  Gminy Grunwald na 2018 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).

Ad  pkt  10.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem są wolne wnioski i  informacje.  
Sołtys – Pan Karol Duda – Panie Wójcie  ja mam pytanie do Pana,  bo w tamtym
roku uchwalil iśmy z budżetu sołeckiego chodnik do szkoły.  W tamtym roku
daliśmy  13  tys.  zł .  Ja  mam  prośbę,  bo  już  jest  koniec  marca,  ta  ziemia  zaczyna  
powoli  ruszać,  żeby  zrobić  jak  najszybciej ,  bo  zaraz  przyjdzie  lato,  przyjdzie  
Grunwald,  nie  będzie  pracowników  a  później  przyjdzie  rok  szkolny,  dzieci  pójdą 
do szkoły i  nie  będzie chodnika.  Może by się zastanowić nad tym. Ja daję pomysł .  
Ta  droga  jest  tak  zniszczona  przez  rolników zjeżdżających  z  pola,  że  nie  da  rady 
tamtędy chodzić.  Był  łatane dziury,  ale  one już są.
Rok  temu  pisałem  pismo  na  temat  latarni,  która  jest  centralnie  na  środku  jak  się  
wjeżdża  do  szkoły.  Jest  tam  słup.  Tam  wystarczy  wstawić  klosz  i  podłączyć 
latarnię.  Pan  Górski  ma  latarnię,  jest  przy  placu.  Parking  jest  przy  latarniach.  
Wystarczy założyć  klosz  i  podłączyć,  żeby było  świat ło,  żeby świeciło  i  na  drogę  
i  na skwer.  Zostałem zbyty,  bo dostałem informację o tym,  gdzie mam się  zgłosić,  
żeby  takie  coś  załatwić.  Myślę,  że  nie  o  to  chodzi.  Dostałem informację  do  kogo 
należy,  do  kogo  mam  dzwonić.  Chyba  nie  o  to  chodzi.  Fajnie  by  było  jakbyśmy 
się zastanowili ,  bo słup jest ,  wystarczy podłączyć.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pytanie  jedno  mam,  czy  ten  słup  to  jest  z 
oświetleniem ulicznym połączony?
Sołótys  –  Pan  Karol  Duda  –  tak.  Tam  są  trzy  słupy,  l inia  idzie  do  Pana 
Górskiego.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  to  powinno być  podłączone.  Nie  wiem dlaczego 
nie podłączone.  
Sołtys -  Pan Karol Duda – tam tylko sam słup stoi.  Nie ma lampy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – lampę posiadacie?
Sołtys  –  Pan Karol  Duda –  moglibyśmy z  funduszu sołeckiego kupić.  Dla  gminy 
co za wydatek lampę kupić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nasza  brygada  cały  czas  pracuje  i  to  ostro 
pracuje.  W pierwszej  kolejności  chciałem jak ziemia  rozmarznie,  żeby dokończyli  
tą  kanalizację  w  miejscowości  Dylewo.  Jeżeli  rada  sołecka  dokłada  pieniądze  na  
chodniki,  to  z  naszej  strony  powinniśmy  pomóc.  Wyślę  tam  pracownika,  żeby 
obliczył  koszty.  Zrobimy  troszeczkę  zmian  w  budżecie,  bo  uważam,  że  celowe 
jest ,  żeby wykonać kawałek chodnika do szkoły.  
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  my  daliśmy  uchwałę.  Zreszta  informowałem  Pana  o 
tym.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wiem.  Jestem za  wykonaniem tego.  Wątpię  czy 
zrobimy  swoimi  ludźmi  czy  zewnętrzna  firmą.  Latarnia  to  już  od  razu  będzie  
załatwiona.
Sołtys  –  Karol  Duda -  dobrze  byłoby jak  byśmy zrobili  ten  chodnik  z  drenażem, 
bo ta  woda tak płynie od szkoły i  niszczy drogę.  Trzeba zrobić drenaż,  żeby szedł  
do rzeki.  To  jest  nasza droga gminna.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rozumiem  tylko  tu  już  wchodzimy  w  sferę 
projektowania  a  chodnik  można  na  zgłoszenie  zrobić.  Oczywiście  po 
poinformowaniu  Starostwa  Powiatowego.  Sprawy  odwodnienia  wymagają 
projektu  technicznego.  Rozpatrzymy  ten  temat.  Ja  Pana  poinformuję  co  z 
odwodnieniem a co z  położeniem chodnika i  w jaki sposób zrobimy.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – ja bym chciała udzielić odpowiedzi  na
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pytania  które  były wcześniej  zadawane.  Nie  pamiętam czy to  było  na  sesj i  czy na  
komisj i  wcześniejszej .
Padło  pytanie  jakie  są  należności  na  koniec  2017  roku.  Mówiłam,  że  odpowiem 
na  to  pytanie  po  sporządzeniu  sprawozdań.  Dziś  Państwo  otrzymaliście  również 
to  sprawozdanie  opisowe.  W  sprawozdaniu  jest  zaznaczony  stan  należności  na 
dzień  31 grudnia 2017 roku.  Wynosi  on 2.731.236,35 zł  i  składają  się  na  tą  kwotę  
należności  z  tytułu  podatków  i  opłat  na  kwotę  1.562.255,48  zł  jak  również  z 
tytułu  zaliczek  alimentacyjnych  należności  –  201.285,23  zł  i  z  tytułu  funduszu 
alimentacyjnego – 967.695,64 zł .  
Następne  pytanie,  które  padło  na  komisj i  przedwczoraj  dotyczyło  dodatków 
mieszkaniowych  jakie  były  wyłacone  w  2017  roku  dla  nauczycieli .  Jest  to  kwota 
51.040,80 zł .
Trzecie pytanie też było zadane na sesj i  – subwencja która jest  do zwrotu za 2016
rok  jest  to  ogólna  kwota  308.925,-  zł .  Spłacamy  miesięcznie  w  6  ratach.  Już  od 
stycznia  spłaci l iśmy  154.462,50  zł  czyl i  wychodzi  to  miesięcznie  51.487,50  zł . 
Do końca czerwca tą spłatę dokonamy w całości.
Sołtys  –  Pan  Andrzej  Rućkowski  –  chciałbym  zgłosić  lampę  w  Korsztynie. 
Przyjeżdża  elektryk,  zmienia  żarówkę  a  ona  po  dwóch  dniach  nie  świeci.  Niech 
oni zajrzą głębiej ,  bo może bezpiecznik jest  uszkodzony.

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem porządku obrad są  interpelacje i  zapytania.  
Takie  interpelacje  wiążące  się  z  odpowiedziami,  z  terminami  odpowiedzi  są  dwie 
i  na te  interpelacje  zostały udzielone odpowiedzi.  
Pierwsza interpelacja  Pana Ryszarda Bali .
      „W odpowiedzi  na Pana interpelację  z  dnia  5 marca  2018 roku – data  wpływu 
5 marca w sprawie udzielenia  odpowiedzi  na następujące pytania:
1.  Z jakimi podmiotami,  organizacjami,  osobami prawnymi i  f izycznymi Wójt
    Gminy Grunwald,  kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, Gminnego
    Ośrodka Kultury,  Biblioteki  Gminnej  lub upoważnione przez nich osoby
    zawarły w 2017 roku umowy na dostawy,  usługi,  roboty budowlane,  umowy
    cywilno-prawne?
2. Co było przedmiotem (zakaresem) tych umów?
3. Jaka była wartość brutto każdej  z  tych umów?
4. Kiedy i  na jaki  okres umowy zawarto?
      Wyjaśniam,  że  zgodnie  z  §  37  ust .  2  Statutu  Gminy  Grunwald  interpelacje  
dotyczą  spraw  gminnej  wspólnoty  o  zasadniczym  charakterze.  Interpelacja 
powinna  zawierać  krótkie  przedstawienie  stanu  faktycznego  oraz  wynikające  z 
tego stanu pytania.”
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  kwestii  formalnej ,  prosiłbym  żeby  Pan 
zaprowadził  porządek  na  sali  i  przywołał  tych  którzy  przeszkadzają.  Jeżeli  mają  
jakieś  inne  problemy,  mogą  wyjść  na  zewnątrz.  To  nie  o  Panów 
Wiceprzewodniczących chodziło.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  „W 
przedmiotowym piśmie z 5 marca żąda Pan informacji  na temat  stron,  przedmiotu,  
wartości  i  okresu  na  jaki  zawarto  umowy.  Przedmiotowe  pismo  nie  jest  zatem 
„interpelacją”,  o której  mowa w § 37 ust .  2 Statutu Gminy Grunwald.  Nie dotyczy 
bowiem spraw gminnej  wspólnoty o zasadniczym charakterze,  a  także  nie  zawiera  
wskazania celu,  któremu ma służyć.
Przedłożona przez Pana interpelacja nie spełnia  w/w wymogów.
     Zwracam  jednocześnie  uwagę,  że  w  ramach  sprawowanego  mandatu  radny 
obowiązany  jest  kierować  się  dobrem wspólnoty  samorządowej  (art .  23  ustawy o  
samorządzie gminnym). 
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W świetle  przepisów prawa radny utrzymuje stałą  więź z mieszkańczmi oraz ich
organizacjami,  a  w  szczególności  przyjmuje  zgłaszane  przez  mieszkańców  gminy 
postulaty i  przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia.  Czyni  to poprzez m.in.  
składanie  interpelacj i .  Instytucję  interpelacj i  definiuje  się  jako „przysługujący na 
mocy  statutu  danej  jednostki  samorządu  terytor ialnego  indywidualny  środek 
kontrolno-interwencyjny,  za  pomocą  którego  radny  może  domagać  się  od  organu 
wykonawczego  podjęcia  określonych  działań   w  sprawach  jednnostki  samorządu 
terytowialnego,  w szczególności – udzielenia informacji  na interesujący go temat,  
który jej  dotyczy.  Radny w wykonywaniu swej  funkcj i  nie  może natomiast  działać  
w interesie  prywatnym.
Dodatkowo  wyjaśniam,  że  dysponentem  żądanych  w  piśmie  z  5  marca  2018  r.  
informacji  są  kierownicy  jednostek  organizacyjnych.  Do  nich  może  Pan  się 
zwrócić o informacje  w zakresie interesującym Pana umów, np.:  w trybie dostępu  
do informacji  publicznej .  Z upoważnienia Wójta Sekretarz Gminy.”
Druga interpelacja i  odpowiedź na nią:
Interpelacja w sprawie kontroli  w 2017 roku.
     „W odpowiedzi  na Pana interpelację z dnia 31 stycznia 2018 roku:
Ad  1.  Wójt  Gminy  Grunwald  nakazał  przeprowadzenie  kontrol i  w  następujących 
komórkach organizacyjnych i  instytucjach gminnych:
Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Gierzwałdzie,  Szkoła  Podstawowa  we 
Frygnowie,  Szkoła Podstawowa w Mielnie.
Ad  pkt  2.  W  Gminnym  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  zakresem  kontroli  objęto 
organizację  i  funkcjonowanie  jednostki,  procedury  kontroli  wewnętrznej , 
gospodarka  środkami  finansowymi,  gospodarka  mieniem,  zapewnienie 
bezpieczeństwa  obiektów  i  mienia  oraz  osób  i  danych  osobowych.  Nie 
stwierdzono nieprawidłowości w poszczególnych punktach kontrol i .
Szkoła  Podstawowa  we  Frygnowie,  Szkoła  Podstawowa  w  Mielnie  zakresem 
kontroli  było  przestrzeganie  obowiązujących  przepisów  dotyczących 
bezpieczeństwa i  higieny pracy pracowników i  uczniów, przestrzeganie przepisów 
dotyczących  organizacj i  pracy  szkoły,  weryfikacja  danych  zawartych  w  systemie 
informacji  oświatowej  –  stan  na  30  września  2017  roku,  dane  subwencje  na  rok  
2018. Nie stwierdzono nieprawidłowości  w powyższych zakresach kontrol i .  
Ad  3.  Kontrole  przeprowadzone  w  komórkach  organizacyjnych  i  instytucjach 
gminnych przeprowadzone przez organy zewnętrzne:
-  Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie,
-  Kuratorium Oświaty w Olsztynie,
-  Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego,
-  Zakład Ubezpieczeń Społecznych w Elblągu,
-  Powiatowy Urząd Pracy w Ostródzie,
-  Powiatowa Straż Pożarna w Ostródzie,
-  Stacja Sanepidu w Ostródzie
- Sąd Rejonowy w Ostródzie.
Ad pkt  4.  Zakres kontrol i  przeprowadzonych przez organy zewnętrzne:
-  Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie – kontrola kompleksowa
  gospodarki f inansowej Gminy Grunwald;
-  Kuratorium Oświaty w Olsztynie – kontrola w zakresie  prawidłowości
  organizacj i  pomocy psychologiczno-pedagogicznej  udzielanej  dzieciom
  niepełnosprawnym w szkole oraz sposobu przekazywania danych przez
  dyrektora placówki SP w Gierzwałdzie  i  SP we Frygnowie do Systemu
  Informacji  Oświatowej .
-  Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego – przebudowa
  świetl icy wiejskiej  w Marcinkowie,  budowa boiska sportowego „Orlik” w
  Gierzwałdzie,  dofinansowanie budowy,  rozbudowy,  modernizacj i  remizy
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  Ochotniczej  Straży Pożarnej  w Gierzwałdzie,  projekt „Doświadczam,
  eksperymentuję,  poznaję – kreatywni naukowcy z klas IV-VI szkół
  podstawowych Gminy Grunwald”;
-  Zakład Ubezpieczeń Społecznych w Elblągu -  GOK Gierzwałd – prawidłowość
  i  rzetelność obl iczania składek na ubezpieczenia społeczne oraz innych składek
  do których pobierania zobowiązany jest  zakład oraz zgłaszanie do ubezpieczeń
  społecznych i  ubezpieczenia zdrowotnego, ustalenia uprawnień z ubezpieczeń
  społecznych i  wypłacanie tych świadczeń oraz dokonywanie rozliczeń z  tego
  tytułu;
-  Powiatowy Urząd Pracy w Ostródzie – kontrola stanowisk pracy w ramach prac
  interwencyjnych;
-  Sąd Rejonowy w Ostródzie w zakresie  real izacj i  zadań podmiotu realizującego,
  odpowiedzialnego za prace społeczne;
-  Powiatowa Straż Pożarna w Ostródzie – kontrola ppoż.  budynku Urzędu Gminy;
- Stacja Sanepidu w Ostródzie – bieżące kontrole szkół,  Gminnego Ośrodka
  Kultury,  GOPS, bibl ioteka i  obiektów użyteczności publicznej  „Orlik”.
Ad pkt  5.  Główne ustalenia i  zalecenia kontroli  i  sposób realizacj i :
-  Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie – kontrola kompleksowa 
  gospodarki f inansowej Gminy Grunwald – zalecenia kontroli  i  sposób realizacj i
  zamieszczono na stronie BIP;
- Kuratorium Oświaty w Olsztynie – kontrola w zakresie  prawidłowości
  oragnizacj i  pomocy psychologiczno-pedagogicznej  udzielanej  dzieciom
  niepełnosprawnym w szkole oraz sposobu przekazywania danych przez
  dyrektora placówki w SP w Gierzwałdzie i  SP we Frygnowie do Systemu
  Informacji  Oświatowej .  Protokół  kontroli  i  zalecenia zamieszczono na stronie
  BIP.
-  Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego – przebudowa
  świetl icy wiejskiej  w Marcinkowie.  Nie wydano zaleceń pokontrolnych.
-  Budowa boiska sportowego „ORLIK” w Gierzwałdzie – nie  wydano zaleceń
  pokontrolnych.
-  Dofinansowanie budowy,  rozbudowy,  modernizacj i  remizy Ochotniczej  Straży
  Pożarnej  w Gierzwałdzie  – projekt  zreal izowano bez zastrzeżeń. Nie wydano
  zaleceń pokontrolnych.
-  Projekt „Doświadczam, eksperymentuję,  poznaję – kreatywni naukowcy z klas
  IV – VI szkół podstawowych Gminy Grunwald” -  kontrola prawidłowości
  realizacj i ,  ustalenia  kontroli  po wyjaśnieniach zaakceptowane przez instytucję
  pośredniczącą.
-Zakład Ubezpieczeń Społecznych w Elblągu – GOK Gierzwałd – prawidłowość i
  rzetelność obliczania składek na ubezpieczenia społeczne oraz innych składek,
  do których pobierania zobowiązany jest  zakład oraz zgłaszanie do ubezpieczeń
  społecznych i  ubezpieczenia zdrowotnego, ustalenie uprawnień z ubezpieczeń
  społecznych i  wypłacanie tych swiadczeń oraz dokonywanie rozliczeń z  tego
  tytułu,  prawidłowość i  terminowość opracowywania wniosków o świadczenia
  emerytalne i  rentowe,  wystawianie zaświadczeń lub zgłaszanie danych dla
  celów ubezpieczeń społecznych – zaleceń pokontrolnych nie wydano. 
-  Powiatowy Urząd Pracy w Ostródzie – kontrola stanowisk w ramach prac 
  interwencyjnych. Zaleceń nie  wydano.
-  Sąd Rejonowy w Ostródzie w zakresie  real izacj i  zadań podmiotu realizującego
  odpowiedzialnego za prace społeczne.  Zaleceń pokontrolnych nie  wydano.
-  Powiatowa Straż Pożarna w Ostródzie – kontrola ppoż.  budynku Urzędu Gminy,
  Przedszkola w Milenie -  zalecenia wykonano zgodnie z  harmonogramem.
- Stacja Sanepidu w Ostródzie – bieżące kontrole szkół,  Gminnego Ośrodka
  Kultury,  GOPS, bibl ioteki i  obiektów użyteczności  publicznej  -  „Orlik”,  -
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  zlecenia zostały wykonane zgodnie z informacją pokontrolną.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odniosę  się  do  interpelacj i  dotyczącej  kontroli . 
Otóż  ja  prosiłem  w  piątym  punkcie  o  podanie:  jakie  były  główne  ustalenia  i 
zalecenia  oraz  jak  je  zreal izowano.  Odpowiedzi  w  ostatnich  akapitach  Panie 
Przewodniczący,  które  Pan  przed  chwilą  przeczytał  –  Powiatowa  Straż  Pożarna  – 
kontrola  p.poż.  Urzędu  Gminy,  Przedszkola  w  Mielnie.  „Zalecenia  wykonano 
zgodnie  z  harmonogramem”.  Ale  co  wykonano  zgodnie  z  harmonogramem.  Ja 
pytałem,  jakie  były  główne  zalecenia  i  jak  je  wykonano  a  Pan  odpowiada,  że 
zalecenia wykonano zgodnie z harmonogramem. 
To samo Stacja Sanepidu w Ostródzie – bieżące kontrole szkół,  Gminnego
Ośrodka  Kultury,”Orlika”  i td.  -  „zalecenia  zostały  wykonane  zgodnie  z 
informacją  pokontrolną”.  Ale  ja  pytałem  jakie  były  zalecenia?   Chodziło  o  to  co 
straż pożarna i  Sanepid stwierdzi ły,  żebyśmy wiedzieli  na co zwracać uwagę. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  w  takim razie  ja 
zwrócę się jeszcze do sekretarza,  żeby uści l i ł  odpowiedź.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ja  w  tej  sprawie  złożyłem 
wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej ,  żeby  mi  te  zalecenia 
przedstawiono.  Wójt  oczywiście  swoim  zwyczajem  po  dwóch  tygodniach 
odpowiada,  że  musi  przeprowadzić  kwerendę  i  przedłuża  termin  udzielenia  tej  
informacji  publicznej  do  5 kwietnia.  Ja  poczekam do 5 kwietnia,  proszę  sobie  nie  
robić kłopotu.  Ja mam nadzieję,  że te  dokumenty dostanę w oryginale.
Panie  Przewodniczący.  Do  tej  interpelacj i  z  5  marca  w  której  chodziło  o 
odpowiedź na pytania,  z  jakimi  podmiotami  zostały zawarte  umowy,  jaka była  ich  
wielkość,  jaka wartość tych umów, nie dostałem odpowiedzi na zadane pytania.  W 
związku  z  tym  w  dniu  dzisiejszym  składam  do  Pana  wniosek  o  nakazanie 
niezwłocznego uzupełnienia odpowiedzi.  
W dniu 5 marca 2018 roku złożyłem interpelację  zawierającą następujące pytania:
1.  Z jakimi podmiotami,  organizacjami,  osobami prawnymi i  f izycznymi Wójt
   Gminy Grunwald,  kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, Gminnego
   Ośrodka Kultury,  Biblioteki  Gminnej  lub upoważnione przez nich osoby 
   zawarły w 2017 roku umowy na dostawy,  usługi,  roboty budowlane,  umowy
   cywilno-prawne?
2. Co było przedmiotem (zakresem) tych umów?
3. Jaka była wartość brutto każdej  z  tych umów?
4. Kiedy i  na jaki  okres umowy zawarto?
W piśmie  -  o  symbolu  tego pisma OR.1431.5.2018 z  20  marca  2018 roku -  nie  ma  
odpowiedzi  na  zadane  pytania.  Pokrętne  interpretacje  zawarte  w tym piśmie  mają 
na  celu  odwleczenie  w  czasie  i  ukrycie  przed  radą  i  mieszkańcami  ważnych 
informacji  dotyczących  gminnych  spraw  o  zasadniczym  charakterze. 
Gospodarowanie  mieniem  gminnym,  finansami,  real izacja  zamówień  publicznych 
do  takich  spraw  się  zaliczają.  Rada  gminy  jest  organem  kontrolującym  wójta  w 
imieniu  całej  społeczności  gminy.  Dlatego  wiedza  na  temat  tych  umów,  jakie  są 
zawierane  i  opłacane  ze  środków  publicznych  ma  w  tej  sprawie  kluczowe 
znaczenie.  Mając  na  uwadze  jawność  podejmowanych  decyzj i  żądam  od  Pana 
Przewodniczącego  Rady  Gminy  zdecydowanego  działania  w  tej  sprawie  i 
nakazania niezwłocznego uzupełnienia  odpowiedzi  na te  pytania.
Mam  jeszcze  zapytanie  w  formule  §  38  Statutu  Gminy  Grunwald.  Proszę  o  
odpowiedź:  dlaczego  petycje  skierowane  do rady i  wójta  nie  zostały  umieszczone  
na stronie BIP i  związane z tym pytanie,  kto jest  za to odpowiedzialny?
To są zapytania zgodnie z § 38 statutu.
I  pismo do Pana Przewodniczącego:
„Przewodniczący Rady Gminy Pan Sławomir  Matuszewski
Panie Przewodniczący
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         Od ki lku miesięcy próbuję dowiedzieć się  od Pana,  jakie czynności  zostały 
przez  Pana  i  radę  podjęte  w  sprawie  petycj i ,  które  we  wrześniu  2017  roku 
mieszkańcy  gminy  skierowali  do  rady.  Do  tej  pory  rada  nie  została  zapoznana  z 
treścią  tych  petycj i .  Nie  uzyskałem  żadnej  konkretnej  odpowiedzi  na  temat  Pana 
działań w tej  sprawie.
     Ustawa  o  petycjach  zobowiązuje  adresata  do  udzielenia  odpowiedzi  na 
złożone  petycje  nie  później  niż  w  terminie  3  miesięcy  od  dnia  jej  złożenia.  
Upłynęło ponad 6 miesięcy a z  Pana strony nie ma żadnej  reakcj i .
       Przewodniczący  rady  organizuje  pracę  rady,  ustala  porządek  obrad  i  ma  
prawo  w  tym  porządku  umieścić  te  zagadnienia  i  problemy,  które  wynikają  z 
bieżących  sytuacj i .  W  sprawie  odpowiedzi  na  petycję  Pan  nie  zrobił  nic.  
Zignorował  Pan  głosy  obywateli .  Zlekceważył  Pan  problemy,  z  którymi 
mieszkańcy naszej  gminy do rady się zwracali .
     Składając  ślubowanie  deklarował  Pan  wierność  Konstytucj i  i  prawu 
Rzeczypospolitej .  Ślubował  Pan  również  obowiązki  radnego  sprawować  godnie, 
rzetelnie  i  uczciwie,  mając  na  względzie  dobro  gminy  i  jej  mieszkańców.  I  temu 
ślubowaniu  Pan  się  sprzeniewierzył .  Stronniczość,  brak  obiektywizmu  oraz  brak 
poszanowania  dla  obowiązującego  prawa  są  wyraźnie  widoczne  w  Pana 
działaniach.  
     Oczekuję  od  Pana  wyjaśnień  w  sprawie  przyczyn  nieprzestrzegania 
obowiązującego prawa dotyczącego interpelacj i  złożonych przez mieszkańców.”
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem  czy  radny  Bala  bez  kartek  byłby  w 
stanie  powtórzyć to,  co przed chwilą przeczytał ,  ale  mniejsza o to.  
Jest  taki  organ,  który powołany przez  radę  gminy.  Mówię  tu  konkretnie  o  komisj i  
rewizyjnej .  Dlaczego Pan nie  kieruje  do komisj i  rewizyjnej  wniosków i  rada  i  nie  
podejmuje  uchwały  o  tym,  żeby komisja  rewizyjna  przebadała  sprawy które  Pana 
niepokoją,  które  według  Pana  mogą  być  źródłem nieprawidłowości,  nie  mówię  tu 
o  żadnych  przestępstwach.  Przez  te  8  lat  Pana  pracy  nie  wykrył  Pan  żadnej 
nieprawidłowości,  która  mogłaby  na  przykład  zaszkodzić  gminie,  bądź 
wskazywałaby  na  to,  że  ja  popełni łem  tutaj  czy  jakiś  z  moich  pracowników 
wykroczenie.  Liczba  pism  kierowanych  do  rady,  wójta  i  do  przewodniczącego 
przekroczyła  już  100.  Nie  l iczyłem  dzisiaj ,  a le  prawie  do  stu  się  zbliża.  Powiem 
Panu tak,  żeby Panu odpowiedzieć na to  wszystko,  na co Pan zadaje pytania,  to  ja 
bym  proponował  inne  wyjście,  po  prostu  udostępnić  budynek  gminy  z  całą  
dokumetacją  na  tydzień  Panu.  Niech  Pan  tam  sobie  robi  co  chce,  szuka.  Ja  nie 
mam tylu  ludzi,  żeby robili ,  to  się  nie  nazywa kwerenda  teraz  tylko  inaczej ,  żeby 
robili  selekcję  dokumentów.  Oni  muszą  czym  innym  się  zająć.  Ja  bym  musiał  
specjalną  komórkę  zatrudnić  a  ta  komórka  istnieje,  ona  się  nazywa  komisja 
rewizyjna  rady gminy.  Proszę  zgłosić  do  komisj i  wnioski  konkretne,  co  Pan  chce 
zbadać.  Przygotujemy dokumenty,  przygotujemy pomieszczenie,  przyjedzie  Pan  z 
komisją  rewizyjną  i  zbadacie  to  wszystko.  Komisja  Rewizyjna l iczy 6 czy 7 osób.  
A nie  rzucanie,  dla  mnie  to  też  było  obraźliwe  w stosunku  do  przewodniczącego,  
po  tylu  latach  jego  pracy  krzywdzące  stwierdzenie,  że  nie  przestrzega 
ślubowania,  które  złożył  na  tej  sali  czy  na  sal i  w  urzędzie  gminy.  Ja  jestem  na  
końcówce  wytrzymałości  nerwowej  i  jakoś  to  się  może  sądownie  skończyć.  Ale 
wiem,  że  te  spotkania  w  sądzie  to  mi  przypominają  brodzenie  po  błocie.  Jedną 
nogę  wyciągniesz,  to  druga  jeszcze  głębiej .  Dawno  na  to  ręką  machnąłem i  na  to 
nie zwracam uwagi.  Prosiłbym o zastanowienie się.
Będąc  przy  głosie  z  okazj i  tych  świąt,  które  się  zbliżają,  życzę  wzajemnej 
życzl iwości,  bo  ta  życzl iwość  jest  nam potrzebna  po  to,  żebyśmy  tu  współżyl i  w  
tym  naszym  społeczeństwie  małym,  gminnym.  Również  decenienia  wysiłku  i  
pracy  innych.  Proszę  przekazać  w  moim  imieniu  jak  naj lepsze  życzenia 
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wszystkim  mieeszkańcom  gminy,  wam  i  waszym  rodzinom  życzę  zdrowych  i  
wesołych świąt.
Mamy jeszcze jedno przyjemne wydarzenie.  Corocznie wyróżniamy sołtysa naszej
gminy.  W tym roku wyróżnioną soł tys  jest  sołtys  z  miejscowości  Stębark.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  chciałem  tylko 
powiedzieć,  że  to  pismo,  które  było  skierowane  do  mnie,  żeby  jeszcze  raz  
rozpatrzyć,  to proszę jeszcze raz o odpowiedź tylko niepokrętną.  
Ja ze swej  strony chciałem złożyć serdeczne życzenia pogodnych świąt.

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obard,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął XLIX sesję Rady Gminy.

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Sławomir Matuszewski
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